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Referat af Sundby Kajakklubs ordinær efterårsgeneralforsamling 29/11-2024 
   

Til stede: 

12, heraf 6 fra bestyrelsen 

Referent: 

Annette Elmue 

 

1. Valg af dirigent 
Bestyrelsen foreslog Lars Klingenberg. Der var ingen modkandidater, og Lars blev valgt.  Han startede med at 

konstatere at generalforsamlingen er lovligt indkaldt idet der er sendt en mail ud fra Rokort der også ligger som 

besked i app og browserversion, ligesom det har været opslået på opslagstavlen i klubben. Der kom dog en løftet 

pegefinger fra dirigenten idet det på generalforsamlingen blev konstateret at mailen tilsyneladende ikke er sendt ud 

til alle medlemmer, hvilket bestyrelsen først var opmærksom på til starten af generalforsamlingen. 

2. Godkendelse af protokol fra forrige generalforsamling 

Dirigenten konstaterede også at protokollen fra sidste generalforsamlingen har været tilgængelig på hjemmesiden. 

Der var ingen kommentarer til protokollen som dermed blev godkendt. 

3. Formandens beretning 

Beretningen blev fremlagt som Powerpoint-præsentation og ser i tekstform ud som følger: 

Årets Handicapvinder 

Thor Nielsen 

 

 

Var det en god sæson? Havde vi meget blæsevejr? Og tang? 

Ja, ja og ja, og her er lidt kolde fakta: 

• Der blev afholdt 19 løb – d. 22. juli blev aflyst på grund af tordenvejr 

• Vi var maks. 33 deltagere (13. August) 

o Det laveste maks. siden 2015 

• Vi var mindst 22 deltagere (21. maj) 

o Det højeste minimum siden 2011 

• Det gav gennemsnitligt 27 deltagere pr. gang  

• På niveau med de foregående otte år 



 

2 

• I alt 46 SK-medlemmer deltog 

o Ingen begyndere       

o 3 ungdomsroere (u18) 

• I alt 15 gæster (kun overgået af 17 i 2019) 

• Gennemsnitligt 5 gæster til hvert løb 

Og her kommer så resultatlisten fra nummer 10: 

Plads Navn Point 
Antal løb 

Gns. point pr 

løb 

1 Thor 771 19 41 

2 Claes 764 19 40 

3 Lars R 747 19 39 

4 Sebastian 690 19 36 

5 Thomas B 632 16 40 

6 Mikael L 616 16 39 

7 Andy 615 17 36 

8 Annette E 605 17 36 

9 Philip K 598 16 37 

10 Martin 553 14 40 

 

Næste år ændrer vi “nul-tiden” fra 36:00 til 40:00 minutter. De hurtige må varme op i længere tid, men vores 

handicapturnering handler jo om at få så mange som muligt til at være med, og derfor skal vi naturligvis tilpasse 

konceptet efter det. Og der er flere trofaste medlemmer og deltagere der ikke altid kan ro under 36 minutter. De skal 

også have en chance. 

Og husk at vi altid starter 18.30 i de løb der ligger i september (det fremgår også af kalenderen)       

 

Nye medlemmer 2024 

• B24 er ombord. Vi har fået 11 nye medlemmer, der har knoklet for at opnå frigivelse. Ingen af dem har dog 

fået vinterrotilladelse. 

• Tak til Annette E. og Co for kyndig instruktion 

 

Ædle metaller 

DM Marathon, Sprint og Surf-ski 

Mads Brandt Pedersen:  

DM Marathon K1 Senior Short-track Guld 

DM Marathon K1 Senior Marathon Guld 

DM Sprint K1 Senior 1000m Sølv 
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DM Sprint K2 Senior 1000m Sølv 

DM Sprint 4 x K1 Senior 200m Bronze 

DM Sprint K1 Senior 5000m Guld 

DM Ugen K1 Senior 5000m overbæringer Guld 

DM Ugen Mix Stafet Senior K1 MIX 2 5000m Guld 

Philip Knudsen: 

DM Marathon K1 Senior Short-track Sølv 

DM Marathon K1 Senior Marathon Sølv 

DM Marathon K2 Senior Marathon Guld 

DM Sprint K4 Senior 500m Guld 

DM Sprint K1 Senior 1000m Bronze 

DM Sprint K2 Senior 1000m Sølv 

DM Sprint 4 x K1 Senior 200m Guld 

DM Ugen K1 Senior 5000m overbæringer Bronze 

Tommy Hinsch: 

DM Masters K1 40-44 år Sølv 

DM Masters K2 35-39 år Sølv 

William Rouat: 

DM Surf-ski SS1 50 år+ Bronze 

EM Marathon 

Mads Brandt Pedersen:  

EM Marathon K1 Senior Short-track Guld 

EM Marathon K1 Senior Marathon Guld 

Philip Knudsen: 

EM Marathon K1 U23 Marathon Guld 

EM Marathon K2 Senior Marathon Guld 

Tommy Hinch 

EM Masters  K2 Mix 35-49 år Bronze 

VM Marathon og Sprint 

Mads Brandt Pedersen:  

VM Sprint K1 Senior 5000m Guld 

VM Marathon K1 Senior Short-track Guld 

VM Marathon K1 Senior Marathon Guld 

Philip Knudsen: 
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VM Marathon K1 U23 Marathon Guld  

--- 

Jacob Pixi Kaad der er træner for U21-herrelandsholdet i polo har vundet sølv til VM 

 

Klubmesterskaber 

Sijla havde arrangeret en skøn dag for os alle, med løb og konkurrencer der udfordrede både vores styrke og 

kajakbalance og -samarbejde. Rigtig mange unge – og ’gamle’ deltog. 

Stor tak til Silja. 

 

Amager Strandpark Rundt 24 

Færre end 80 deltagere, og vi udkom med et underskud på ca. 8.000 kr. 

Ellers et rigtig fint arrangement. Og stor tak til trofaste medlemmer, der gang på gang får dette løb op at køre. 

Skal vi overveje kun at afholde løbet hver andet år? 

 

Sundby Ungdom 

- Vi har afholdt åbent hus i Maj hvor vi have 15-20 unge forbi og i sommerferien havde vi 2 gange DGI Ocean 

Rescue Camp forbi for at prøve kajak – begge dele har medført nye medlemmer 

- Vi har haft en del trænere (også ”alm.” medlemmer af klubben) på Træner 1 kursus i januar, ligesom Mie, 

Søren og Sebastian er blevet uddannet til Træner 2 – dermed kan vi selv afholde Træner 1 kurser i fremtiden 

- Vi har samarbejdet med DGI om at lave aktiviteter både for egne unge men også i samarbejde med andre 

klubber. Indtil nu har der været kursus hvor Vanja deltog, og førstehjælpskursus for os selv – til næste år 

forventer vi at lave flere aktiviteter, for både børn og trænere 

- Vi har modtaget fondsmidler til sociale aktiviteter (overnatning efter Mølleåens Blå Bånd), svømmeveste 

samt tøj til alle unge 

- Vi har modtaget penge fra DKF Børnepakken, hvor vi forventer at bruge nogle af pengene til nye overtræk til 

ungdom (og resten af klubben) samt nogle flere klub-pagajer 

- Vi har arrangeret klubmesterskaber med stor succes 

- Vi har deltaget i Mølleåens Blå Bånd, som 3. største klub - på en delt 2. plads hvis vi tæller Tommy med. Her 

kom 4 unge på podiet, ligesom 3 af klubbens voksne også kom på podiet 

- Vi har fundet klubbens gamle juniorpokal (flest km) som i år bliver genindført, ligesom vi har lavet en 

”ungdoms-handicap” som kører sideløbende med klubbens handicap – her er det blot den øverst placerede 

under 18 år der vinder 

- Vi  har lavet en ”vintercup” som kører helt til Maj og hvor vi dyster i bl.a. bordtennis,  bordfodbold, løb, 

smidighed, ergometer, styrke osv. Vi håber at fastholde de unge hen over vinteren så vi ikke ”starter forfra” til 

næste sæson – indtil videre kører det rigtig godt! 

- Vi har oprettet en instagram, hvor vi løbende deler nyt fra ungdommen ☺ 
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Bestyrelsens arbejde 

Vi er godt gang med Sascha og Søren ombord. 

Vi har fået tilbudt hjælp til klubbens større projekter af Lars K, som vi tænker at tilknytte som en ‘Bestyrelses 

Associated’ eller ‘Projekt chef’, der kan hjælpe med at få opgaver som kloak-sagen, bro-opgaven, maling af klubhus, 

etablering af terrasser, etc. Gennemført. 

Lars kan deltage Ad Hoc i relevante bestyrelsesmøder, i forb.m de besluttede opgaver, og evt. være i pipeline for en 

fremtidig ledig bestyrelsesrolle. 

 

Status på bro 

• Vi har fået et tilbud fra NBC - lidt dyrere end forventet: 100.000 + moms.  

• Det drøftes om vi kan spare monteringen, eller vi derved går på kompromis med garanti og sikkerhed. Vi skal 

ikke søge tilladelse så længe vi blot renoverer den eksisterende.  

• Vi har fået udsættelse et år på anvendelse af midler til broen. Udvalget overvejer lige nu hvad det koster 

delvist at bygge en selv. 

Status på kloak 

• Nedslående møde med Københavns Kommune: 

• Etablering af kloakering og spildevandspumpe til Sundby Kajakklub og Fribytterne SØ vurderes at koste ca. 

5,5 mio. kr. 

• KEJD vurderer, at der muligvis kan være andre og marginalt billigere alternativer til de undersøgte muligheder 

for kloakering som dog forudsætter, at der afsættes yderligere finansiering til forundersøgelser. 

• Arbejdet med undersøgelse af mulighed for kloakering, vandstik og håndtering af regnvand afsluttes med 

forundersøgelsen, og hvis vi ønsker at gå videre med andre løsninger, skal vi sende nu ansøgning.  

 

Statistikker 

Vi har tilsammen roet 

30.455 km – 2024 (33.513 km - 2023) 

 

Mest anvendte klubkajakker: 
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Klubbåde km i alt:  

11.823 km – 2024  (11.857 km – 2023) 

Hæder og ære 

Ved standerhejsningen fejrede vi 2 x 50 års medlemskab 

• Ulla Stuart og Lene Viskum Larsen 

Tillykke til dem ;o) 

 

 

/slut på beretningen. 

Der var følgende kommentarer og spørgsmål til beretningen: 

Til Amager Strandpark Rundt og overvejelser om løbets fremtid:  

Det blev bemærket der i år har været to ting anderledes end vi plejer:  dels manglede der møder for en bredere kreds 

af medlemmer til forberedelse af opgaver før og under løbet, dels måtte vi ændre datoen grundet sammenfald med 

EM maraton. Begge dele kan have påvirket deltagerantallet. 
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Peter H mente at vi skal tænke i andre måder at gennemføre da det i sin nuværende form er alt for hårdt at ro. Evt. 

skulle man tænke i en kortere og anderledes rute til børn og U16. Rasmus fra Dansk Kano- og Kajak Forbund har 

tilbudt hjælp, især til tiltag der gør løbet mere børnevenligt. 

Til overvejelser om kun at afholde løbet hvert andet år, blev det kommenteret at det kan være svært da det også 

bringer både os som planlæggere og deltagerne ud af vaner og rutiner.  

Herudover var der en kommentar om at et af vores nye medlemmer har tilbudt hjælp til at skaffe midler til 

egenfinansiering af kloakering. 

Klubbens ungdomstræner, Sebastian, kunne meddelelse at han har sendt en ansøgning til Spar Nord til etablering af 

en sauna. 

I den forbindelse blev der spurgt til hvad visionen er for Sundby Ungdom? Svaret fra bestyrelsen og ungdomstrænere 

var at visionen blev fortalt på forårets generalforsamling. De bliver dog lige gentaget her: 

Vi ønsker at skabe det fedeste ungdomsmiljø i Danmark, og vi ønsker at skabe eliteroere på sigt (5-10 år). 

Peter H og Silja syntes at beretningen bør fremstille Mads, Philip og Tommy, som medlemmer af klubben, men ikke 

som roere der stiller op for klubben.  Bestyrelsen svarede at til EM og VM stiller de op for Danmark og ikke specifikt 

for en klub. De er medlemmer i klubben, og derfor mener bestyrelsen at deres flotte resultater skal nævnes. Andy 

supplerede med at det skaber aktivitet og sammenhold i klubben, når vi samles for at se dem ro, enten på skærm i 

klubben, eller når vi tager på klubtur sammen for at se dem som en del gjorde til VM sidste år. 

Der var ikke flere kommentarer og spørgsmål. Dirigenten satte beretningen til afstemning, og den blev godkendt. 

4. Oversigt over økonomi 
Næstformanden gav en kort præsentation af status på klubbens økonomi. 

Vi tæller i øjeblikket 158 medlemmer, heraf 23 juniorer, 123 seniorer og 5 æresmedlemmer. 

I 2023 havde vi et underskud på 82.000 kr. 

Indtægter            

Indtægter 

Budget 2024 Forbrugt pr. 

28.10.2024 

Forventet 

2910 -3112 

Forventet 

resultat 

Bemærkning 

Medlemskontingenter 352900   373.600      0       373.600      Er alle BS-aftaler i mål? 

Indskud 15.000            -                        -        Indregnet i kontingent 

Introkursus 15.000            -                        -         Do. 

Tilskud, Offentligt, Fonde, 

Legater 75000     63.408      17.000        80.408      

Skyldes bevilling fra 

Hempel-fonden  

Delsum 457.900 437.008 17.000 454.008 Er alle BS-aftaler i mål? 

Udgifter            

Klubdrift 388.800 312.824 70.008 382.832 0 

Klubaktivitet 97.500 90.357 31.591 121.948 Øget ungdomsaktivitet 

Facilitetsforbedring 60.000 7.186 2.500 9.686 Skyldes udskudt broprojekt 

Delsum 546.300 410.367 104.099 514.466   

Resultat -88.400 26.641 -87.099 -60.458   
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Ift. 2024 har samlet set budgetteret med et underskud på ca 88.000 kr. Det er på baggrund af en strategisk satsning 

på ungdom (med ansat træner) og investering i ny bro. Da etablering af ny bro er udskudt, budgetterer vi nu aktuelt 

med et underskud på ca. 60.000.  Indtægtssiden er baseret på omkring 140 medlemmer, vi har haft lidt underskud på 

kontingent som følge af manglende overblik over kontingenter der ikke betales, hvilket bestyrelsen er næsten i mål 

med at rette op på. Til gengæld har vi i år flere indtægter på tilskud og fonde.  

De fleste af vores omkostninger er bundne, dvs. det er klubdrift (64%) og låneydelse (reelt 21%). 

Fremtidigt arbejder bestyrelsen med at kunne håndtere flerårige projekter og afskrivningspraksis, evt. i et nyt 

regnskabssystem. 

Fra forsamlingen blev der spurgt til hvad de største poster under klubdrift dækker, og svaret er følgende: 

• Lån 

• Kloak og renovation, ca. 80.000 om året 

• Forsikring 

• Kontingenter til DKF, TCH, TCB 

Peter H spurgte om vi fortsat skal støtte TCH når vi ikke har roere med på centeret? Det har bestyrelsen ikke drøftet 

for nyligt, men vil naturligvis gøre det. 

5. Fastsættelse af kontingent samt indskud for det kommende år 

Bestyrelsen havde med indkaldelsen foreslået en kontingentstigning for seniorer med Kr. 200,- / halvår og for juniorer 

med Kr. 100,- / halvår – med henvisning til at klubben har stigende omkostninger til drift af klubhuset og forventer 

mere løbende reparation og vedligehold i takt med at det det nu har 10 år på bagen. 

Klubbens provenu forventes at udgøre ca. Kr. 70.000,- årligt som følge af forslaget.   

 

Bestyrelsen begrundede i indkaldelsen forslaget med: 

• Stigende driftsomkostninger ved drift af klubhuset. Det nuværende kontingent blev fastsat i 2009 - til 

sammenligning har prisindekset udviklet sig knap 28% i perioden siden da. Samtidig har forholdene omkring 

klubben udviklet sig til at vi har stigende omkostninger til vores drift – det gælder både i forhold til forsyning, 

kloak og renovation mv. men også tilstødende omkostninger i form af forsikringer, internet, 

alarmabonnement 

• Ønsket om at understøtte et opadgående aktivitetsniveau i form af ungdomsaktiviteter og flere medlemmer 

der har taget instruktør-/træneruddannelser samt evt. kommende elitestøtte 

• Ønsket om at kunne fortsætte med at udvikle klubbens bådpark for at kunne stille lækkert og tidssvarende 

kajakmateriel til rådighed for medlemmerne 

• Behovet for at kunne hensætte midler i forhold til større vedligehold/reparationer/facilitetsforbedringer, 

herunder udbedring af kloakforhold og vandforsyning og på sigt gennemgående forbedring af udearealerne 

Vi opkræver kontingent pr. halvår, aktuelt er det 1.200 for seniorer, 600 for juniorer, det vil så med forslagets 

vedtagelse blive hhv. 1.400 og 700. 

 

Der blev spurgt til om der er overvejelser omkring størrelsen og antallet på voksenbegynderholdet. Annette, som er 

ansvarlig for vokseninstruktionen, svarede at lige nu er manglen på instruktører den største hindring for at tage flere 

begyndere ind, men det er også et spørgsmål om egnede klubbåde og den tid det tager for et hold begyndere at gøre 

bådene klar og komme på vandet ift. størrelsen på holdet. Det kan også overvejes at tage flere hold in på et år, men 

dels er instruktører igen en begrænsende faktor, dels kan det betyde at det ene hold starter så sent på sæsonen at de 

ikke når at blive helt fortrolige med bådene og vandet inden sæsonen slutter. 

 

Der var herefter en generel drøftelse af medlemstallet og overvejelser omkring eventuel stigning vejet op imod 

kapacitet i klubben, men uden at der blev konkluderet noget. 
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Forslaget blev herefter sat til afstemning, og det blev enstemmigt vedtaget af forsamlingen. 

 

6. Indkomne forslag 
Der var ikke kommet nogle forslag. 

7. Valg:  
• Til bestyrelsen: 

o Formand: Ulla Stuart modtog genvalg. Der var ingen modkandidater og Ulla blev genvalgt 

o 2 bestyrelsesmedlemmer: 

▪ Annette Elmue modtog genvalg. Der var ingen modkandidater og Annette blev genvalgt 

▪ Rikke Giselsson modtog genvalg. Der var ingen modkandidater og Rikke blev genvalgt 

8. Vintersæsonens program 

Vintersæsonens program bliver en gammel kending. Aktuelt er der planer om følgende: 

• Ungdomstræninger mandag og torsdag 17-18.30. I denne vinter forventes der ikke at være plads til andre i 

klubben da holdet er stort. De er til gengæld gode til at skrive ud hvis de ikke skal bruges klubben til træning 

en enkelt dag 

• Tirsdag aften fælles træning med mulighed for fælles spisning, start ca. 17.15  

• Julebanko 15/12 kl 14 

• Juleroning 24/12 kl 10 

• Nytårsroning 31/12 kl 10 

• Søndag kl 10 uofficiel fællestræning 

Bestyrelsen holder møde hver måned og bruger vinteren på temaer og planlægning. Møderne fremgår af klubbens 

kalender 

9. Eventuelt 
På baggrund af gennemgang af kajakker til arbejdsdagen, blev det nævnt at klubben har mange ældre kajakker som 

relativt nemt kan bringes til en rimelig forfatning, så de kan bruges til begynderinstruktionen og af folk der vil prøve 

kræfter med en kapkajak. 

Der var ønske om tydeligt at markere hvilke kajakker der er private og hvilke der er klubbåde i “bagperronen”. Det 

lovede bestyrelsen at gøre. 

Der blev spurgt om vi kan gentage det reparationskursus der tidligere har været, evt. kan det være en 

sidemandsoplæring internt i klubben. Bestyrelsen svarede at de vil notere det som punkt til opfølgning. 

Silja N spurgte til reglerne for lån af klubbens lokaler til private arrangementer. Muligheden blev på 

forårsgeneralforsamlingen 2023 sat i bero indtil klubben har fået kloakering, men det var hendes opfattelse at der 

alligevel har været mulighed for at afholde visse arrangementer. Bestyrelsen gennemgik de regler der er blevet 

vedtaget på en tidligere generalforsamling som også fremgår af hjemmesiden. Bestyrelsen præciserede at det kun er 

denne del der midlertidigt er suspenderet, ikke arrangementer som klubben er vært for. Begrundelsen for 

suspenderingen er bl.a. at bestyrelsen ikke synes at det er forsvarligt at medlemmer risikerer at stå med en masse 

gæster og en kloak der er løbet over. Der blev spurgt til om muligheden kunne genindføres under forudsætning af at 

arrangøren sørger for en toiletvogn. Bestyrelsen svarede at det havde vi allerede et konkret eksempel på en 

forespørgsel om som var blevet afvist.  

Silja N gav udtryk for at der er diskrepans mellem den udmelding om private kontra klubarrangementer som 

bestyrelsen gav udtryk for og konkrete tilfælde af arrangementer. Hun opfattede det ikke som en klar og tydelig 

skelnen. Bestyrelsen tog det til efterretning og lovede at være opmærksom på hvordan arrangementer der foregår i 

klubben fremover vil kunne opfattes. Se i øvrigt note til punktet efter referatet. 

Lars K spurgte hvad der er klubbens officielle meddelelsesorgan? Bestyrelsen svarede at ting der er officielle 

klubarrangementer meddeles via GoMember (tidligere Memberlink) - både i app og på hjemmeside. 
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Der var ikke yderligere punkter til eventuelt. Dirigenten takkede for livlig debat og gav ordet til formanden der 

sluttede generalforsamlingen af med at lede et seksfoldigt leve for Sundby Kajakklub. 

 

 

 

 

Note til referat fra den ordinære generalforsamling d. 29. oktober 2024 vedr. lån af klubhus: 

Med ønske om at være tydeligere i forhold til fremtidige arrangementer i klubben, så forklares brugen af klubbens 

lokaler her som note til referatet.  

Anvendelse af klubbens lokaler til sociale arrangementer 

Udlån til private selskaber (sat i bero) 

Klubbens lokaler kan i specifikke måneder (vinterhalvåret) lånes af medlemmer til private selskaber. Reglerne for 

dette kan læses her: https://www.sundbykajak.dk/sk3/?page_id=56  

Regelsættet er udarbejdet og besluttet af generalforsamlingen, og der fraviges ikke fra disse regler. 

Regelsættet er udarbejdet af et af generalforsamlingen nedsat udvalg og besluttet i 2016 (revideret i 2019).  

Ordningen er i foråret 2023 af generalforsamlingen besluttet sat i bero frem til en endelig kloakering er på plads. 

Anvendelse af klubbens lokaler til sociale arrangementer for medlemmer 

Klubben afholder ad hoc sociale arrangementer af forskellig karakter for medlemmerne; dette kan være ved særlige 

begivenheder for klubben,  som kan have et eller flere medlemmer i fokus.   Ved disse arrangementer er alle 

klubbens medlemmer altid inviterede og de primære gæster. Det er arrangementer til gavn for klubbens fællesskab. 

Eksempler på sådanne afholdte arrangementer er:  

• Klubjubilæumsreceptioner og – fester 

• Medlems 90 års fødselsdag 

• Æresmedlems 60 års fødselsdag 

• Gravøl til medlems bisættelse 

Bestyrelsen godkender og faciliterer arrangementerne.  

Der kan ikke defineres faste regler for disse arrangementer, da det afhænger af livets gang i klubben og opståede 

begivenheder, som bestyrelsen vurderer, at vi ønsker at fejre, fordi det understøtter klubbens fællesskab.  

Disse arrangementer er ikke sat i bero (pga. kloakforholdene), da medlemmerne er bekendt med risikoen for overløb 

og med, at ændringer/aflysning af arrangementet kan ske.  

 

 

https://www.sundbykajak.dk/sk3/?page_id=56

